

**1722 (XX). Petition from Mr. Julius Mwasanyagi
(T/PET.2/205)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Julius Mwasanyagi concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁰

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and in particular that neither Ali Mzee nor his mother-in-law nor the petitioner himself had made any attempt to institute proceedings in court for redress of the injuries alleged in the petition, although they were at liberty to do so had they so wished, and although Ali Mzee was advised to this effect by the district officer.

*839th meeting,
12 July 1957.*

**1723 (XX). Petition from Mr. Julius Mwasanyagi
(T/PET.2/206)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Julius Mwasanyagi concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹¹

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular to the substance of paragraphs 6 and 8 of section IX of document T/L.791, and to the statements of its special representative, in particular that up to the time the observations of the Administering Authority were transmitted, the sum of 25,963 shillings had been paid in compensation and that, if subsequent to that time any claims remained unsettled, further compensation would be paid;

2. *Further draws the attention* of the petitioner to the examination by the Trusteeship Council of the petition from the Tanganyika African National Union.¹²

*839th meeting,
12 July 1957.*

**1724 (XX). Petition from Mr. M. S. Ramadharri
(T/PET.2/207)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. M.S. Ramadharri concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹³

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*839th meeting,
12 July 1957.*

**1725 (XX). Petition from Mr. Heinz Langguth
on behalf of Mr. Walter Kahle (T/PET.2/
208 and Add.1)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Heinz Langguth on behalf of Mr. Walter Kahle concerning Tan-

¹⁰ See T/PET.2/205, T/OBS.2/34, T/L.791.

¹¹ See T/PET.2/206, T/OBS.2/34, T/L.791.

¹² See resolution 1716 (XX) above.

¹³ See T/PET.2/207, T/OBS.2/34, T/L.791.

**1722 (XX). Pétition de M. Julius Mwasanyagi
(T/PET.2/205)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Julius Mwasanyagi concernant le Tanganyika¹⁰,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et notamment sur le fait que ni Ali Mzee, ni sa belle-mère, ni le pétitionnaire lui-même n'ont essayé d'engager des poursuites judiciaires afin d'obtenir réparation du préjudice mentionné dans la pétition, alors qu'ils avaient cette faculté et que le chef de district avait conseillé à Ali Mzee d'en user.

*839ème séance,
12 juillet 1957.*

**1723 (XX). Pétition de M. Julius Mwasanyagi
(T/PET.2/206)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Julius Mwasanyagi, concernant le Tanganyika¹¹,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, notamment sur le fond des paragraphes 6 et 8 de la section IX du document T/L.791 et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que 25.963 shillings avaient été versés à titre d'indemnité à la date à laquelle l'Autorité administrante a présenté ses observations et que si, après cette date, il demeurerait des réclamations qui n'auraient pas été satisfaites, de nouvelles indemnités seraient versées;

2. *Appelle en outre l'attention* du pétitionnaire sur l'examen par le Conseil de tutelle de la pétition de la Tanganyika African National Union¹².

*839ème séance,
12 juillet 1957.*

**1724 (XX). Pétition de M. M. S. Ramadharri
(T/PET.2/207)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. M. S. Ramadharri, concernant le Tanganyika¹³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*839ème séance,
12 juillet 1957.*

**1725 (XX). Pétition de M. Heinz Langguth au
nom de M. Walter Kahle (T/PET.2/208
et Add.1)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de

¹⁰ Voir T/PET.2/205, T/OBS.2/34, T/L.791.

¹¹ Voir T/PET.2/206, T/OBS.2/34, T/L.791.

¹² Voir résolution 1716 (XX) ci-dessus.

¹³ Voir T/PET.2/207, T/OBS.2/34, T/L.791.